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 P R O T O K Ó Ł   NR  LVI/2023 

LVI sesji Rady Miejskiej w Golinie 

05 kwietnia 2023 r. 
 

Rada Miejska w Golinie liczy 15 radnych, w obradach wzięło udział 14 radnych. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w obradach udział wzięli: Burmistrz Goliny Mirosław Durczyński, Zastępca 

Burmistrza Goliny Anna Paszek, Skarbnik Goliny Janina Adamczewska i radca prawny 

Tomasz Lisewski. Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Punkt 1 

LVI sesję Rady Miejskiej w Golinie otworzył o godz. 12:00 Przewodniczący Rady Miejskiej 

Wojciech Wojdyński. Po powitaniu przybyłych podał, że na ustawowy stan 15 radnych 

obecnych jest 14 radnych (nieobecny radny Mariusz Majewski), w związku z czym podjęte 

uchwały oraz decyzje będą prawomocne. Warunek jest spełniony, obecnych jest co najmniej 

½ radnych.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady Anna Kapturska odczytała klauzulę RODO i poinformowała, że 

zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym obrady sesji są nagrywane  

i transmitowane na żywo.  

Punkt 2 

Radna I. Kościelska złożyła wniosek o poszerzenie porządku obrad LVI sesji o punkt 

dotyczący podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/3/2018 Rady Miejskiej 

w Golinie z 29 listopada 2018 r. w sprawie wyboru Komisji Rewizyjnej (projekt nr 390). 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad wnioskiem złożonym przez 

radną I. Kościelską. 
 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych. 

Za głosowało 14 radnych. 
 

Wobec powyższego wniosek został przyjęty. 
 

Następnie przewodniczący przedstawił porządek obrad LVI sesji z wprowadzoną zmianą.  

1. Otwarcie LVI sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu LV sesji. 

4. Zapytania i wnioski radnych.  

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Goliny. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszarów w obrębach Węglew i Kraśnica, Gmina Golina (projekt  

nr 382).  

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Golina 

uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną, Gminę Golina lub inne 

uprawnione podmioty (projekt nr 383).  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Golina na lata 2023 - 2025 (projekt nr 384). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji Programu ,,Asystent Osobisty Osoby 

Niepełnosprawnej”– edycja 2023 (projekt nr 385). 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Golina (projekt nr 386).  
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Golina na lata 2023-2027 (projekt nr 387).  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2023 rok (projekt nr 388). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina 

na lata 2023 - 2030 (projekt nr 389). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/3/2018 Rady Miejskiej w Golinie 

z 29 listopada 2018 r. w sprawie wyboru Komisji Rewizyjnej (projekt nr 390). 

15. Przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli  

w I kwartale 2023 roku.  

16. Udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach.  

17. Wolne wnioski i informacje.  

18. Zakończenie LVI sesji Rady Miejskiej w Golinie. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zarządził głosowanie nad przyjęciem przedstawionego 

porządku obrad LVI sesji. 
 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych. 

Za głosowało 14 radnych. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński stwierdził, że obrady LVI sesji będą przebiegały 

zgodnie z przyjętym porządkiem obrad. 
 

Punkt 3 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zawnioskował o przyjęcie protokołu LV sesji bez 

odczytywania na sesji i zarządził głosowanie. 
 

W głosowaniu jawnym udział wzięło 14 radnych. 

Za głosowało 11 radnych, przeciw 0 radny, od głosu wstrzymało się 3 radnych. 
 

W związku z powyższym protokół LV sesji Rady Miejskiej w Golinie został przyjęty. 
 

Punkt 4 

Zapytania i wnioski radnych 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński poinformował, że radni nie złożyli zapytań i wniosków 

na podstawie art. 24 ustawy o samorządzie gminnym. 
 

Punkt 5 

Burmistrz Goliny M. Durczyński przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, 

które stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Następnie burmistrz poinformował o wynikach 

konkursu na stanowiska dyrektorów szkół podstawowych w Kawnicach - Halina 

Warzychowska, w Przyjmie - Małgorzata Wąchnicka i w Radolinie - Alina Kozłowska, na 

okres od 01 września 2023 r. do 31 sierpnia 2028 r.  
 

Alina Kozłowska podziękowała burmistrzowi za zaufanie oraz za wsparcie finansowe 

placówek oświatowych.  
 

Małgorzata Wąchnicka przedstawiła swoje doświadczenie zawodowe. Powiedziała, że do tej 

pory pracowała jako nauczyciel i jest osobą z długoletnim stażem pracy. Obecnie pracuje  

w jednej z największych szkół podstawowych w Koninie, ale jej marzeniem było objęcie 

funkcji dyrektora szkoły wiejskiej. O startowaniu na stanowisko dyrektora w Przyjmie 

myślała już od kilku lat. Obiecała dopełnić wszelkich starań, aby szkoła pracowała jak 

najlepiej i będzie kontynuować wieloletnie dzieło dyrektor Doroty Jankowskiej, by szkoła 

rozwijała się i była jak najlepszym wizerunkiem gminy. Powiedziała, że chciałaby aby 
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poziom dydaktyczny tej szkoły, wychowawczy i opiekuńczy były na jak najlepszym 

poziomie. Następnie podziękowała za powierzenie funkcji dyrektora szkoły w Przyjmie.  
 

Dorota Jankowska powiedziała, że przed odejściem na emeryturę, w sierpniu chciałaby 

podsumować okres na stanowisku dyrektora szkoły podstawowej w Przyjmie.  
 

Punkt 6 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów w obrębach Węglew  

i Kraśnica, Gmina Golina był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. 

Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 14. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Za głosowało 14 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,   

J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LVI/368/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie  uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla obszarów w obrębach Węglew i Kraśnica, Gmina 

Golina została jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Punkt 7 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej  

z terenu Gminy Golina uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną, 

Gminę Golina lub inne uprawnione podmioty był omawiany podczas wspólnego posiedzenia 

komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
 

Radny M. Kwaśniewski zapytał się, czy radni będący strażakami ratownikami mogą brać 

udział w głosowaniu nad przyjęciem tej uchwały. 
 

Radca prawny T. Lisewski odpowiedział, że każdy radny indywidualnie podejmuje decyzję 

odnośnie głosowania.  
 

Ze względu na brak dalszych uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził 

głosowanie nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 14. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 12 radnych, nie głosowało 2 radnych (M. Aniszewski, 

M. Kwaśniewski).   

Za głosowało 12 radnych (E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak, P. Grochociński,  

W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, 

W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LVI/369/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie  ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika Ochotniczej Straży Pożarnej  

z terenu Gminy Golina uczestniczącego w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną, 

Gminę Golina lub inne uprawnione podmioty została jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu. 
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Punkt 8 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Golina na lata 2023 - 2025 był 

omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 14. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 14 radnych.   

Za głosowało 14 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,   

J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LVI/370/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Golina na lata 2023 - 2025 została jednogłośnie 

podjęta i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Punkt 9 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie realizacji 

Programu ,,Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej”– edycja 2023 był omawiany 

podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt 

uchwały. 
  
Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 14. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Za głosowało 14 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,   

J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LVI/371/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie realizacji Programu 

,,Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej”– edycja 2023 została jednogłośnie podjęta  

i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Punkt 10 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Golina był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały 

pozytywnie projekt uchwały. 
  
Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 14. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Za głosowało 14 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,   

J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
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Uchwała nr LVI/372/2023 Rady Miejskiej w Golinie zmieniająca uchwałę w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Golina została 

jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Punkt 11 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Golina na lata 

2023-2027 był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. Radni na komisjach zawnioskowali o wykreślenie 

ustępu 2 z rozdziału 1 w załączniku do projektu przedmiotowej uchwały.  
 

Radny J. Mirek przypomniał, że to nie komisje rady zawnioskowały o tę zmianę, tylko radny  

J. Mirek o to zawnioskował, a komisje rady zaakceptowały jego wniosek formalny. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński powiedział, że komisje rady zawnioskowały  

o wykreślenie i komisje rady taką zmianę przyjęły. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 14. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Za głosowało 14 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,   

J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LVI/373/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Golina na lata 2023-2027 została 

jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Punkt 12 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu na 2023 rok był omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje 

zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 14. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Za głosowało 14 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,   

J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LVI/374/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany budżetu na 2023 rok 

została jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Punkt 13 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński przypomniał, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Golina na lata 2023 - 2030 był omawiany podczas 

wspólnego posiedzenia komisji rady. Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
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Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 14. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Za głosowało 14 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

P. Grochociński, W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski,   

J. Mirek, K. Substelny, K. Szymański, W. Wojdyński). 
 

Uchwała nr LV/375/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Golina na lata 2023 - 2030 została jednogłośnie podjęta i stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

Punkt 14 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński poinformował, że radny Krzysztof Szymański złożył 

rezygnację z pełnienia funkcji przewodniczącego komisji rewizyjnej. W związku z tym 

zachodzi potrzeba przeprowadzenia wyboru przewodniczącego komisji rewizyjnej. 

Powiedział, że komisja rewizyjna zaproponowała kandydaturę radnego Pawła 

Grochocińskiego na funkcję przewodniczącego komisji. Następnie przewodniczący zapytał 

się radnego P. Grochocińskiego, czy wyraża zgodę na kandydowanie.  
 

Radny P. Grochociński wyraził zgodę na funkcję przewodniczącego komisji rewizyjnej. 
 

Radny J. Mirek wskazał radnego Marcina Aniszewskiego na funkcję przewodniczącego 

komisji rewizyjnej. 
 

Radny M. Aniszewski nie wyraził zgody. 
 

Ze względu na brak uwag i pytań do projektu uchwały przewodniczący zarządził głosowanie 

nad jego przyjęciem. 
 

Na ustawowy stan 15 radnych obecnych na sesji było 14. 

W jawnym głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Za głosowało 12 radnych (M. Aniszewski, E. Cieślak, T. Duryński, U. Furmaniak,  

W. Grodzki, A. Kapturska, Z. Kasprzak, I. Kościelska, M. Kwaśniewski, K. Substelny,  

K. Szymański, W. Wojdyński), przeciw 0 radnych, wstrzymało się od głosu 2 radnych  

(P. Grochociński, J. Mirek). 
 

Uchwała nr LVI/376/2023 Rady Miejskiej w Golinie w sprawie zmiany uchwały nr II/3/2018 

Rady Miejskiej w Golinie z 29 listopada 2018 r. w sprawie wyboru Komisji Rewizyjnej 

została jednogłośnie podjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Punkt 15 

Radna I. Kościelska odczytała protokół Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli  

w I kwartale 2023 roku, który stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Punkt 16 

Udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński podziękował radnemu K. Szymańskiemu za 

przewodnictwo w komisji rewizyjnej i pogratulował radnemu P. Grochocińskiemu wyboru na 

przewodniczącego komisji rewizyjnej. Następnie poinformował, że na wniosek zgłoszony na 

poprzedniej sesji przez radnego J. Mirka, burmistrz udzielił odpowiedzi na piśmie, która to 

została przekazana wnioskodawcy. 
 

Radny J. Mirek powiedział, że chciałby odczytać odpowiedź burmistrza na zgłoszoną 

interpelację. Uważa, że mieszkańcy powinni również o tym wiedzieć. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński stwierdził, że zarówno interpelacja radnego jak  

i odpowiedź burmistrza są zamieszczone w BIP gminy i każdy może się zapoznać. Nie jest 
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praktykowane, aby na sesji odczytywane były odpowiedzi burmistrza na zapytania  

i interpelacje radnych. 
 

Radna E. Cieślak podziękowała radnemu K. Szymańskiemu za przewodniczenie komisji 

rewizyjnej i bardzo dobrą współpracę w komisji. Oznajmiła, że radny bardzo przykładał się 

do obowiązków przewodniczącego komisji rewizyjnej. Następnie stwierdziła, że będąc na 

miejscu radnego w tej sytuacji podjęłaby taką samą decyzję. W odniesieniu do wyjaśnień 

burmistrza, że komisja rewizyjna nie potrafi czytać ze zrozumieniem, zastanawia się czy nie 

zrezygnować z członkowstwa w komisji rewizyjnej. Oznajmiła, że komisja rewizyjna nie 

otrzymała od burmistrza wyczerpujących odpowiedzi na zastrzeżenia wykazane przez 

komisję w zakresie wykonania dróg. Nie było protokołu pokontrolnego, od którego liczony 

byłby okres dalszej gwarancji. Stwierdziła, że przez cały czas burmistrz odnosi się, że ten czy 

tamten nie umie czytać, więc nie wie czy może burmistrz ukończył Cambridge czy Oxford. 

Oznajmiła, że ona potrafi czytać tekst ze zrozumieniem. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński poprosił radną E. Cieślak, aby nie używała tak 

uszczypliwych słów.  
 

Radna E. Cieślak odpowiedziała, że uszczypliwe jest twierdzenie burmistrza, że radni  

z komisji rewizyjnej nie potrafią czytać ze zrozumieniem.   
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński stwierdził, że większość członków komisji umie czytać ze 

zrozumieniem, którym to podziękował. Większość, to znaczy na siedmiu pięciu umie czytać. 
 

Radna E. Cieślak powiedziała, że burmistrz tą wypowiedzią jej ubliżył i że nie powinien się  

w taki sposób zachowywać. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński oznajmił, że radna E. Cieślak powinna zastanowić się nad 

swoim postępowaniem, a na terenie Kraśnicy nic już na drogach nie będzie robione. 
 

Radna E. Cieślak stwierdziła, że burmistrz tylko w ten sposób potrafi odpowiedzieć i dlatego 

następne osoby już się do tej sprawy nie odniosą. 
 

Radny K. Szymański oznajmił, że do protokołu z kontroli złożył zdanie odrębne. Nie ma 

zastrzeżeń do dokumentów, tylko do jakości wykonania remontowanych dróg, na których 

powinien być destrukt, a tego destruktu zwyczajnie nie ma.  
  

Punkt 17 

Wolne wnioski i informacje 

Radny J. Mirek zapytał się, czy w punkcie sesji "Udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone 

na poprzednich sesjach" radny może odczytać odpowiedź udzieloną przez burmistrza.  
 

Radca prawny T. Lisewski powiedział, że nie ma przeciwwskazań do odczytania takiej 

odpowiedzi. 
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński zapytał się, czy zapis w ustawie o samorządzie 

gminnym mówiący o tym, że interpelacje i zapytania składane są przez radnych na piśmie 

uprawnia do odczytywania odpowiedzi udzielonych przez burmistrza. 
 

Radca prawny T. Lisewski oznajmił, że radny może odczytać odpowiedź, którą otrzymał od 

burmistrza celem podania jej do publicznej wiadomości. 
 

Radny J. Mirek odczytał odpowiedź burmistrza dotyczącą terenu po byłej odlewni żeliwa 

"Radiana" w Golinie przy ul. Leśnej.  
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Radna Z. Kasprzak o godz. 13:07 opuściła obrady LVI sesji Rady Miejskiej w Golinie.  

Stan obecnych radnych wynosi 13. 
 

Radny J. Mirek poprosił, aby gmina dopilnowała uprzątnięcia terenu po odlewni żeliwa przez 

przedsiębiorcę, który prowadził na tym terenie działalność. Następnie stwierdził, że  

w sprawozdaniu burmistrza z działalności międzysesyjnej nie zostało odnotowane spotkanie, 

które odbyło się w Urzędzie Miejskim w Golinie 07 marca br. z jego inicjatywy  

z właścicielem firmy, która zajmuje się montażem pomp ciepła i fotowoltaiką oraz wypełnia 

wszystkie dokumenty potrzebne do skorzystania z dofinansowania w ramach programu 

"Czyste Powietrze". Gmina mogłaby nawiązać współpracę z tą firmą i w ten sposób pomóc 

osobom starszym z niskimi dochodami w pozyskaniu dofinansowania na wymianę źródeł 

ogrzewania i energii w domach. Następnie przekazał burmistrzowi propozycję listu 

intencyjnego zawierającego porozumienie pomiędzy tą firmą a Gminą Golina.   
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński potwierdził, że odbyło się spotkanie przytoczone przez 

radnego J. Mirka. Przypomniał, że gmina realizuje założenia programu "Czyste Powietrze"  

i otrzymała nagrodę w konkursie Eko Gmina. Burmistrz poinformował, że na stronie 

internetowej gminy został zamieszczony komunikat w sprawie nieuczciwych ofert 

kierowanych do Wnioskodawców programu „Czyste Powietrze”. W związku z informacjami 

o nieuczciwych wykonawcach, którzy proponują wykonanie prac dofinansowanych  

z Programu Priorytetowego  „Czyste Powietrze” to Beneficjent dokonuje wyboru 

wykonawców realizujących usługi, dostawy, roboty budowlane w ramach przedsięwzięcia na 

własne ryzyko. Wykonawców i wojewódzkie fundusze ochrony środowiska i gospodarki 

wodnej (WFOŚiGW) nie łączy żadna umowa lub zobowiązanie z tytułu niewykonania lub 

nienależytego wykonania umów związanych z realizacją przedsięwzięcia, zawieranych przez 

Beneficjentów z wykonawcami. Następnie zaznaczył, że reprezentuje interesy mieszkańców 

całej gminy i nie może narażać ich na straty. Nie wierzy także, aby ktoś komuś cokolwiek dał 

za darmo.  
 

Radny J. Mirek powiedział, że gmina nawiązując współpracę z tą firmą mogłaby pomóc 

osobom starszym, które nie są mobilne, nie mają dostępu do Internetu oraz nie posiadają 

pełnej wiedzy w zakresie wymiany źródeł ciepła. To nie jest fikcyjna firma, która próbuje 

oszukać, a podpisując z nią umowę zabezpieczamy mieszkańców przed innymi firmami-

naciągaczami.     
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński stwierdził, że ważne jest, aby decyzje o zawarciu umowy 

były podejmowane przez Wnioskodawcę bez nacisków i bez pośpiechu, z możliwością 

przemyślenia i konsultacji wyboru w najbliższym środowisku społecznym. 
 

Radna U. Furmaniak przypomniała, że z inicjatywy kierownik MOPS Edyty Czerniak odbyły 

się warsztaty wielkanocne dla dzieci, podopiecznych MOPS-u w Golinie. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński powiedział, że gmina przystępuje do wielu programów 

pomocowych skierowanych dla osób w podeszłym wieku, z niskimi dochodami w ramach 

których można pozyskać wysokie dofinansowanie. 
 

Radny W. Grodzki powiedział, że wie, że pan burmistrz ma ciężką pracę, wywiązuje się  

z wielu zadań, ale to co powiedział członkom komisji rewizyjnej o czytaniu ze zrozumieniem 

wydaje się nie na miejscu. Stwierdził, że nie można takich rzeczy mówić. Przewodniczący 

komisji rewizyjnej otrzymał podziękowania, że dobrze sprawował swoją funkcję, a burmistrz 

twierdzi, że część członków komisji nie potrafi czytać ze zrozumieniem. To wszystko idzie  

w eter. Nie należy tak się denerwować. Oznajmił, że myśli, iż burmistrz za te słowa przeprosi. 
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Burmistrz Goliny M. Durczyński stwierdził, że jest w stanie o każdej porze dnia i nocy, nawet 

w tym miejscu przeprosić, jeśli uraził kogoś. Powiedział, że dał na piśmie odpowiedź  

i wszyscy inni rozumieją, a ktoś udaje, że tego nie rozumie, bo uważa, że to są złe 

wyjaśnienia. Nie mamy więc o czym rozmawiać. Zostało to tak zrobione i albo ktoś 

przyjmuje do wiadomości albo nie, albo ktoś zgłasza sprawę do prokuratury. 
 

Radny J. Mirek oznajmił, że już go męczy historia związana z wykonaniem dróg 

destruktowych. To jak serial "Klan" albo nawet "Moda na sukces". Powiedział, że nie 

oskarżałby nikogo, ale złożyłby doniesienie w sprawie, a nie przeciwko komuś. Jeżeli sami 

nie możemy tego rozstrzygnąć, to niech prokuratura to wyjaśni. Następnie poinformował, że 

wystąpi o dostęp do informacji publicznej i dowie się kto odbierał te drogi. Przypomniał, że 

przedstawiał burmistrzowi zdjęcia przed wykonaniem i po wykonaniu prac na tych drogach. 

Jeśli komisja odbierająca poświadczyła w dokumentach nieprawdę, że było tam wszystko 

dobrze wykonane, a nie było, to niech przyjmie na siebie tę odpowiedzialność. 
 

Radca prawny T. Lisewski powiedział, że organ prowadzący dane postępowanie, a w tym 

przypadku prokuratura, decyduje o tym czy postępowanie będzie prowadzone w sprawie czy 

przeciwko komuś. Najpierw musi zostać złożone zawiadomienie o możliwości popełnienia 

przestępstwa. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński stwierdził, że przy takim nastawieniu strach jest cokolwiek 

robić, bo znowu będą jakieś zastrzeżenia. Powiedział, że niektórzy radni, czy sołtysi proszą, 

aby remontowane były drogi na ich terenie i aby nie patrzeć na uwagi niektórych radnych, 

którzy potrafią tylko krytykować.  
 

Radna E. Cieślak stwierdziła, że praca komisji rewizyjnej nie jest łatwa. Mając na uwadze 

zapatrywania burmistrza, to najlepiej byłoby rozwiązać wszystkie komisje rady, ponieważ 

wszystkie programy autorskie mają być burmistrza. Oznajmiła, że jeżeli ktoś ma inne zdanie 

niż burmistrz i się z nim nie zgadza, to ma zakaz wchodzenia do gabinetu burmistrza i nic nie 

będzie zrobione w jego miejscowości. Zapytała się więc po co jest radną. Powiedziała, że ona 

nie musi tego zgłaszać do prokuratury, ale być może któryś z mieszkańców będzie chciał to 

zrobić i poprosi o dokumenty. I jak wtedy ona, członek komisji rewizyjnej będzie wyglądać 

razem z przewodniczącym komisji? Czy ma opisać i przyznać, że wszystko zostało wykonane 

bez zastrzeżeń, jeżeli było źle zrobione? 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński oznajmił, że najlepiej to nic nie robić. Jednak są radni  

i sołtysi, którzy wspierają w działaniach instytucje i organizacje na terenie gminy, za co im 

podziękował. Oznajmił, że w każdej chwili mogą się zwrócić do niego o pomoc. 
 

Radny M. Aniszewski w imieniu mieszkańców Węglewskich Holendrów poprosił o naprawę 

gruntowych dróg gminnych (przy posesji p. Kowalskich i obok stadniny koni), a także  

o wyrównanie drogi ul. Bolesława Śmiałego we Węglewie.  
 

Radny K. Szymański w nawiązaniu do kontroli komisji rewizyjnej oznajmił, że na dziewięć 

kontrolowanych dróg trzy były źle zrobione. To komisja stwierdziła, zostały zrobione zdjęcia 

tych dróg. Podczas przeprowadzonej kontroli w terenie po prostu destruktu na tych drogach 

nie było. Oznajmił, że to nie jest żadna złośliwość ze strony komisji. Komisja rewizyjna 

czekała od 2020 roku na wyjaśnienie ze strony gminy. Można nawet stwierdzić, że 

dopraszaliśmy się wyjaśnień. Z wielką łaską były pisane odpowiedzi, które naprawdę nie 

wyjaśniały nic. Oznajmił, że nie ma zastrzeżeń co do dokumentów, tylko do tego, że 

destruktu faktycznie nie ma na tych drogach. Zwrócił się do burmistrza, aby pokazał ten 

destrukt, skoro uważa że drogi zostały wyremontowane bez zastrzeżeń. Następnie stwierdził, 

że burmistrz nie potrafi przyznać się do błędu, że po prostu zadanie został źle wykonane.  
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Radna U. Furmaniak poprosiła o wyrównanie dróg gruntowych na terenie sołectwa Rosocha. 
 

Radna I. Kościelska zapytała się kto obecnie zajmuje się opróżnianiem koszy na śmieci  

przy przystankach autobusowych i placach zabaw na terenie gminy. Powiedziała, że 

wystawione śmieci z placu zabaw w Przyjmie odebrał ZGKiM Sp. z o.o. w Golinie. 

Chciałaby wiedzieć, czy ZGKiM Sp. z o.o. w Golinie może wystawić fakturę za wykonaną 

usługę.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński odpowiedział, że na poszczególne usługi związane  

z utrzymaniem czystości i porządku na terenie gminy zostały rozpisane przetargi. Na stronie 

internetowej gminy jest wszystko opublikowane i każdy może się z tym zapoznać. 
 

Radna I. Kościelska stwierdziła, że burmistrz nie zrozumiał pytania i na pytanie nie udzielił 

odpowiedzi. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady A. Kapturska poprosiła o wyrównanie dróg gruntowych na terenie 

sołectwa Spławie. 
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński powiedział, że z przetargu została wyłoniona firma, która 

będzie wykonywać naprawy gminnych dróg gruntowych. Prace na drogach rozpoczną się po 

Świętach Wielkanocnych. Wszystkich informacji w zakresie remontów dróg udziela dział 

inwestycji. Następnie odczytał pismo z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  

w Poznaniu w sprawie terminu realizacji inwestycji dotyczącej przebudowy drogi krajowej  

nr 92 na odcinku Golina - Konin. Burmistrz podziękował radnym za przyjęcie zmian  

w budżecie na 2023 rok polegających na zwiększeniu środków finansowych na wykonanie 

termomodernizacji budynku szkoły podstawowej w Przyjmie. Następnie burmistrz 

poinformował o:  

- planowanym remoncie budynku Urzędu Miejskiego w Golinie,  

- przebiegu prac związanych z przebudową dróg na Osiedlu Zachód,  

- planowanych ogłoszeniach przetargów m. in. na budowę kanalizacji sanitarnej w Kraśnicy  

i Węglewie, budowie ul. Powstańców Warszawy (sięgacz), 

- do Rządowego Programu Ochrony Zabytków zostały złożone 3 wnioski (kościół pw.  

Św. Jakuba Apostoła w Golinie na odnowienie zabytkowych ołtarzy, kościół pw. Matki Bożej 

Pocieszenia w Kawnicach na remont plebanii, kościół pw. Św. Mateusza w Myśliborzu na 

remont i odnowienie elewacji budynku kościoła i plebanii), 

- pozimowym zamiataniem ulic i dróg na terenie gminy zajmować się będzie ZGKiM  

Sp. z o.o. w Golinie,  

- na terenie gminy zostały wykonane naprawy dróg z nawierzchnią asfaltową przez 

Sompolińską Spółdzielnię Socjalną "Nasza Przyszłość", 

- wycinka drzew przy drodze krajowej 92 na odcinku od kościoła w Kawnicach do cmentarza 

została wykonana zgodnie z wydaną zgodą i decyzją.   
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński w swoim imieniu oraz radnego W. Grodzkiego złożył 

wniosek, aby na kamieniu przy OSP w Golinie umieścić tablicę pamiątkową w hołdzie dla 

poległych powstańców wielkopolskich.   
 

Radny J. Mirek przypomniał, że na jego wniosek zarząd OSP w Golinie podjął uchwałę  

o upamiętnieniu strażaków z terenu gminy.  
 

Burmistrz Goliny M. Durczyński odczytał uchwałę zarządu OSP w Golinie z 22 lutego 2023 

r. w sprawie tablicy pamiątkowej w hołdzie strażakom z Gminy Golina zgodnie  

z przedstawionym pomysłem przez radnego J. Mirka. Powiedział, że także popiera inicjatywę 

radnego J. Mirka.  
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Radny W. Grodzki powiedział, że powinniśmy upamiętnić mieszkańców Goliny, którzy brali 

udział w powstaniu wielkopolskim np. p. Stanisława Kopcia seniora.  
 

Radny M. Kwaśniewski powiedział, że jeżeli upamiętnienie ma dotyczyć strażaków z Gminy 

Golina, to o miejscu lokalizacji tablicy pamiątkowej powinien zdecydować gminny zarząd 

OSP. 
 

Radny P. Grochociński oznajmił, że chciałby współfinansować zakup tablicy pamiątkowej. 
 

Dyrektor Biblioteki Publicznej w Golinie Ż. Matlewska zaprosiła na spotkanie organizowane 

przez Agencję Rozwoju Regionalnego dla przedsiębiorców odnośnie pozyskania funduszy 

unijnych, które odbędzie się 25 kwietnia br. w Domu Kultury w Golinie.  
 

Przewodniczący Rady W. Wojdyński złożył życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych. 
 

Punkt 18 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej W. Wojdyński 

podziękował wszystkim zebranym za przybycie i zamknął o godz. 14:00 obrady LVI sesji 

Rady Miejskiej w Golinie. 

 
 
 

Protokołowała                   Przewodniczył 

        Przewodniczący Rady Miejskiej 

         Jolanta Piasecka                

                  Wojciech Wojdyński 

 

 

 

 

 

 


